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KLEINERE BOEREN, GROTERE TOEKOMST: DE WEG NAAR BIOLOGISCH 

VOEDSEL ALS NORM. 

Door Maarten Dijksen 

Foto: wikipedia 

In de wereld van vandaag, waar industriële landbouw en 

gigantische boerderijen de norm zijn geworden, lijkt het idee 

van biologisch voedsel als alledaagse kost soms ver weg. 

Maar laten we eens teruggaan naar een tijd waarin het gras 

groen was, de lucht schoon en het voedsel puur. Dat was het 

tijdperk van mijn opa, een boer met slechts 2 tot 3 hectare 

grond. Hij had zijn eigen moestuin, fruitboomgaard, bijen, 

één koe, 100 kippen voor eieren en 2 hectare bollen. Alles 

gebeurde met de hand, en toch slaagde hij erin om een groot 

gezin te voeden. Dit beeld van een boer uit het verleden is 

misschien wel de boer van de toekomst. 

Tegenwoordig lijken boeren 23 hectare grond nodig te 

hebben, samen met een arsenaal aan gewasbeschermers - 

laten we het beestje bij de naam noemen, gif - en de 

grootste landbouwmachines die er zijn. En dan zijn er nog loonwerkers die worden 

ingehuurd. Het lijkt een wereld verwijderd van de eenvoud van mijn opa's tijd. 

Maar wat als we deze loonwerkers weer hun eigen land kunnen geven? Wat als we de 

boeren zouden kunnen terugbrengen naar die bescheiden 2 tot 3 hectare grond? Zou dat 

niet de weg kunnen zijn naar een meer duurzame landbouw? Ik denk van wel. 

Verkleinde boeren hebben namelijk de mogelijkheid om veel makkelijker de overstap naar 

biologische landbouw te maken dan de grootschalige operaties met 23 hectare. Hiermee 

zetten we niet alleen stappen in de richting van biologisch voedsel, maar maken we ook 

serieus werk van het verminderen van onze ecologische voetafdruk. 

Het startpunt ligt niet slechts bij de boeren, maar ook op de markt zelf. Het is van cruciaal 

belang dat producten van lokale boeren worden aangeschaft tegen een rechtvaardige prijs 

en vervolgens op een eerlijke manier worden verkocht. We moeten terug naar een markt 

met korte schakels. Ik zie dit als een essentiële stap op weg naar duurzame landbouw, met 

name door de export te verminderen. Dit heeft niet alleen voordelen op het gebied van CO2-



reductie, omdat producten niet over grote afstanden vervoerd hoeven te worden, maar het 

kan ook bijdragen aan het oplossen van het probleem van megastallen. Deze megastallen 

ontstaan vaak door grootschalige productie voor exportmarkten, met alle nadelige gevolgen 

voor dierenwelzijn en het milieu. 

Nu denk je misschien ja dat is leuk. Maar hoe zit het dan met het verdienmodel voor de 

boeren? En hoe gaat de consument die eerlijke beprijzing betalen? De boeren moeten toch 

ook rondkomen? En de consument dan, die komt nu al nauwelijks rond! Helaas zijn de 

boeren zelf al jaren klemgezet door de banken. “Een lening? Oké maar dan moet jij wel je 

bedrijf uitbreiden!” En bijna nog erger, leven zo ongeveer 40% van de boeren nu rond het 

bestaansminimum. Ook pleit de SP al jaren voor de verhoging van lonen, uitkeringen en 

pensioenen. Want de consument verdient net zoals de boer een eerlijk inkomen waar je 

normaal van rond kunt komen. 

Laten we ons de weg herinneren die mijn opa volgde, en laten we samen streven naar een 

wereld waar biologisch voedsel de norm is. Het begint met kleinere boeren, minder export 

en een lokaal georiënteerde benadering, maar het eindigt met een grotere toekomst voor 

ons allemaal. 

 

 

--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------

GEEN MEERDERHEID VOOR “ZON VOOR ALLEN” 

 
In de commissie Leefomgeving van 27 november werd het initiatiefvoorstel 
'zon voor allen' van de SP besproken. Helaas was er weinig enthousiasme 
voor het plan en kozen de meeste partijen voor het huidige, falende 
marktwerkingssysteem. Geen publieke oplossingen dus voor alle 
problemen rond de energiesector, het provinciebestuur komt niet verder 



dan een pilot voor stadsverwarming. Teleurstellend! 
Het idee achter 'zon voor allen' is dat er genoeg zon is om iedere woning 
van elektriciteit te voorzien, maar niet iedereen (genoeg) zonnepanelen 
heeft. Voor de overstap naar schone energie is een collectieve aanpak 
nodig in plaats van marktwerking, die er alleen maar op gericht is om een 
flinke winst te maken op de torenhoge energierekening van de Nederlandse 
bevolking. Onze energie moet weer worden genationaliseerd en de 
Provincie Noord-Holland kan volgens 'zon voor allen' nu al wat doen. 
Uiteindelijk leidt dit plan tot 100% energie-neutrale en zelfvoorzienende 
huishoudens onder democratische zeggenschap. Kijk voor meer informatie 
naar de link onder het plan. 

Zon voor Allen NH 

***************************************************************************
Sociale media 

 

Volg de SP Statenfractie actief  

via Facebook en Twitter  

voor meer nieuws!  

Nodig ook al je Facebookvrienden uit om ons te volgen! 
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De Statenfractie van SP Noord-Holland. 

Met v.l.n.r.: duo-commissielid Jacob Kes, fractiemedewerker Joaquin Alexander, duo-

commissielid Maarten Dijksen, fractievoorzitter Remine Alberts en statenlid Heidi Bouhlel. 

https://noord-holland.sp.nl/nieuws/2023/03/zon-voor-allen
https://www.facebook.com/SPNoordHolland
https://twitter.com/SPNoordHolland


NIET SERIEUS NEMEN VAN MOTIES                       

Jacob Kes                                                                            
U kent het wel, die lang durende vergaderingen in uw 

gemeenteraad, de Tweede Kamer of hier bij ons in de Provinciale 

Staten van Noord-Holland. Niet alleen over de reguliere 

onderwerpen maar elke partij heeft ook het recht om een motie in te 

dienen. Soms zult u zich afvragen waar gaat het over. 

Maar ik kan u verzekeren dat het vaak om een oprechte oproep gaat 

over wat die partij en haar achterban belangrijk vind. Het kan echter 

ook soms gaan over een onderwerp om tweespalt te zaaien onder de coalitie partijen. Iets 

menselijks is ons in de (lokale) politiek ook niet vreemd. 

Maar hoe dan ook, er is moeite gestoken in het opstellen en formuleren van de moties. En er 

wordt doorgaans serieus over gesproken in de politieke arena. Als het dan ook aangenomen 

wordt is het een gewichtig document geworden. Daar moet in ons geval in de provincie de 

gedeputeerde dan ook echt wat mee. Zou je zeggen…….. 

Maar vaak zien we in de afdoening van de moties beantwoordingen terug komen die niet 

recht doen aan de oproep van de motie. En als die al voldoet aan de formele oproep 

(dictum) dan wordt verder niet naar de geest gekeken van de motie. 

Oftewel de bestuurder maakt zich er met de minst mogelijke moeite vanaf. Want het is niet 

zijn/haar idee geweest dus waarom zou er serieus mee omgegaan worden. 

Dit is in ieder geval de ervaring die ik nu mee maak in de Provinciale Staten. In de afdoening 

van de moties staat dan ook werkelijk het minimale om zich er zo snel mogelijk van af te 

maken. Dit vind ik niet alleen een schandalige houding maar ook een zorgelijke. De gekozen 

volksvertegenwoordigers hebben zich in meerderheid uitgesproken dat ze dit een belangrijk 

onderwerp vinden. En dan heeft de gedeputeerde zich daar aan te houden en zijn/haar best 

te doen om hier uitvoering aan te geven. 

Ik blijf samen met mijn partijgenoten in de Provinciale Staten alert op deze werkwijze. En de 

gedeputeerde niet er mee weg te laten komen om dit niet serieus te nemen. 

En anders moeten we het maar eens gaan proberen om met een andere gedeputeerde 

verder te gaan. Maar dan komen andere moties aan de orde. 

 

*************************************************************************** 

Regio overleg 

7 februari NHZ Zaanstreek 

14 februari NHN Alkmaar 
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Contactgegevens SP Statenfractie 

Adres: Paviljoenslaan 5, 2012 JE, Haarlem 

Email: noordholland@sp.nl 

Telefoonnummer fractiemedewerker:  

0627170320  

Provinciehuis Noord-Holland 

___________________________________________________________________________ 

 

Herinnering: Actie OV op Texel loopt nog 

  

Wij zijn op zoek naar jouw mening over het OV op Texel! Wil jij ook 

meespreken over het Texelse openbaar vervoer of heb je verbeterpunten? 

Laat het ons weten via noordholland@sp.nl 

mailto:noordholland@sp.nl
mailto:noordholland@sp.nl

